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KSAU § 40/16  

Detaljplan för del av Knistad 2:4, samrådsbeslut 
KS2015.0467 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 40/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra samråd 

för förslag till Detaljplan för del av Knistad 2:4. 

Bakgrund 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för byggnation av småbostadshus på del av 

Knistad 2:4. Ny bebyggelse ska passas in i landskapet och förhålla sig väl till de kultur-

historiskt värdefulla miljöerna och byggnaderna. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 2015-11-09 att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

upprätta Detaljplan för del av Knistad 2:4. 

 

Handlingar 

Detaljplan för del av Knistad 2:4, samrådsbeslut 

Plankarta med bestämmelser 

Planbeskrivning 

 

Delges 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 41/16  

Detaljplan för del av Knistad 2:4 behovsbedömning 
KS2015.0467 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 41/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon 

betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning inte föreligger. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade 2015-11-09 att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

upprätta Detaljplan för del av Knistad 2:4. 

 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för byggnation av småbostadshus på del av 

Knistad 2:4. Ny bebyggelse ska passas in i landskapet och förhålla sig väl till de kultur-

historiskt värdefulla miljöerna och byggnaderna. 

 

Handlingar 

Detaljplan för del av Knistad 2:4 behovsutredning 

Behovsbedömning Knistad 

 

Delges 

Sektor samhällsbyggnad                               
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KSAU § 42/16  

Detaljplan för del av Vad 1:9, samrådsbeslut 
KS2015.0502 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 42/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra samråd 

för förslag till Detaljplan för del av Vad 1:9. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade 2015-11-30 att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

upprätta en detaljplan för del av fastigheten Vad 1:9.  

 

Syftet med detaljplanen är att skapa förutsättningar för att uppföra ett nytt församlingshem, 

en ekonomibyggnad samt parkeringsplatser i Tidan vid Vads kyrka. Befintlig detaljplan för 

området medger bebyggelse med bostadsändamål, men har ej genomförts. 

 

Handlingar 

Plankarta med bestämmelser 

Planbeskrivning 

 

Delges 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 43/16  

Detaljplan för del av Vad 1:9, beslut om behovsbedömning 
KS2015.0502 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 43/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon 

betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning inte föreligger. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 2015-11-30 att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

upprätta en detaljplan för del av fastigheten Vad 1:9. 

 

Syftet med detaljplanen är att skapa förutsättningar för att uppföra ett nytt församlingshem, 

en ekonomibyggnad samt parkeringsplatser till församlingshemmet i Tidan vid Vads kyrka. 

 

Befintlig detaljplan för området medger bebyggelse med bostadsändamål, men har ej 

genomförts. 

 

Handlingar 

Detaljplan för del av Vad 1:9, beslut om behovsbedömning 

 

Delges 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 44/16  

Svenska Cykelstäder 
KS2016.0177 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 44/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om medlemskap i förening Svenska Cykelstäder för 

att bli en ”Cykelstad”. Medlemsavgiften om 15 000 kr/år tas inom kommunstyrelsens ram. 

 

Kommunstyrelsen beslutar utse en ledamot från kommunstyrelsen för nominering till att 

ingå i föreningens styrelse på ett år från den 23 maj 2016. 

 

Bakgrund 

Under 2014 samlades några av Sveriges ambitiösa kommuner i ett nätverk. Målet var skapa 

samverkan och kunskapsutbyte mellan de olika kommunerna. Initiativet kom från bland 

annat Malmö Stad tillsammans med Svensk Cykling och Cykelfrämjandet. 

 

Nätverket blev den 4 maj 2015 förening Svenska Cykelstäder. Förening bestående idag av 

17 svenska kommuner som samtliga är riksledande inom vardagscykling. Svenska 

Cykelstäders målsättning är att öka andelen cykelresor, förbättra för cyklister i svenska 

kommuner samt att statusen för cykeln som transportmedel höjs, i det kommunala arbetet 

såväl som på den nationella agendan. 

 

Föreningen bedriver ett nära samarbete med cykelorganisationerna Svensk Cykling och 

Cykelfrämjandet, samt Statens väg- och transportforskningsinstitut (VTI) och Victoria 

Swedish ICT.  

 

Föreningens styrelse har valt att inbjuda Skövde kommun att som medlem ingå i närverket. 

För att ansöka om medlemskap ska kommunen ta ett politiskt beslut om att bli en 

”Cykelstad” samt ett politiskt beslut om att öka andelen cykelresor i kommunen som ska 

vara kvantifierat och tidsbestämt. Medlemsavgiften utgörs av 15 000 kr/år. Som medlem kan 

kommunen nominera någon politiker att ingå i föreningens styrelse på ett år från den 23 maj 

2016. 

 

Skövde kommun har i Trafikstrategin från 2012, uttryckt långtgående ambitioner för en 

samhällsplanering som ska stödja ett förändrat beteende, ett beteende som på lång sikt är 

hållbart. Det innebär att skapa förutsättningar i befintliga miljöer och att skapa nya områden 

som från grunden möjliggör för invånarna att välja ett hållbart transportsätt.  

 

Förutsättningar som till exempel kan vara ett välutvecklat cykelnät och där cykeltrafik kan 

vara ett realistiskt alternativ till bilresor. Strategin uttrycker bland annat att vid konkurrens 

om utrymmet ska kollektivtrafik och gång- och cykeltrafik prioriteras.  

Trafikstrategins resultatmål kopplat till inriktningsmålet Hållbara resmönster och färdmedel, 

anger att andelen cykelresor i kommunen ska öka fram till 2025. 
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Målbeskrivning Mått Nuläge Mål 2015 Mål 2025 

 
B3 

 
Det individuella 
bilresandet minskar till 
förmån för resor med 
kollektivtrafik, cykel och 
gång 
 

 
Färdmedels-
fördelning 

 
Gång 13 % 
Cykel 30 % 
Kollektivtrafik inkl. 
tåg 17 % 
Bil 40 % 

 
Gång 15 % 
Cykel 32 % 
Kollektivtrafik inkl. 
tåg 19 % 
Bil 34 % 

 
Gång 18 % 
Cykel 35 % 
Kollektivtrafik inkl. 
tåg 22 % 
Bil 25 % 

 

Mot bakgrund av trafikstrategin förefaller ett medlemskap i förening Svenska Cykelstäder, 

med deras vision om att 50% av alla resor under 5 km skall genomföras på cykel, som en 

logisk och följdriktig satsning i det pågående arbetet. 

 

Handlingar 

Svenska Cykelstäder 

 

Delges 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 45/16  

Principer för markavtal för kabelförläggning i kommunal mark 
KS2016.0176 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 45/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att bifogad princip till markavtal ska gälla för förläggning av 

kablar i kommunal mark. 

Kommunstyrelsen ger Gatu- och naturchefen rätt att på delegation teckna avtal med 

ledningsägare enligt ovanstående principavtal. 

Bakgrund 

För att få förlägga kablar i kommunens gator och grönytor krävs att ledningsägaren har ett 

markavtal med kommunen. Med anledning av den expansiva utbyggnaden av fibernätet har 

behovet av att ha ett grundavtal som gäller lika för alla ledningsägare aktualiserats. 

Mark- och exploateringschefen har enligt kommunstyrelsens delegationsordning rätt att 

upplåta kommunens mark för anläggande av ledningar och master för en tid om högst 25 

år. Eftersom det nu är så många nya aktörer som vill lägga ledningar i allmän plats vill 

sektor samhällsbyggnad lyfta principerna för de nya markavtalen till kommunstyrelsen för 

beslut. Att teckna avtal i enlighet med detta grundavtal föreslås sedan av praktiska skäl 

delegeras till Gatu- och Naturchefen.  

 

Markavtalet som föreslås gälla som princip är baserat på ett normalavtal som Sveriges 

Kommuner och Landsting har tagit fram till stöd för kommunerna. 

 

Avtalets innehåll i korthet;  

 Parterna ska arbeta för att ledningsförläggningar samplaneras. 

 Ledningsägaren ska kunna redovisa kablarnas lägen, både digitalt och ute på marken. 

 Ledningsägaren ansvarar för att schaktarbeten och återställning sker enligt 

kommunens grävningsanvisningar. 

 Kostnader för flytt av ledning fördelas olika beroende på hur länge ledningen legat i 

marken. I de fall mer än 5 år har förflutit sedan ledningen förlades, så är det 

ledningsägaren som står för flytten. 

 Ledningsägaren betalar en årlig ersättning för rättigheten om 1 kr/invånare samt 1,50 

kr/längdmeter ledning. 

 

Handlingar 

Principer för markavtal för kabelförläggning i kommunal mark 

 

Delges 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 46/16  

Markreservation för del av Mossagården och kv Städet 
KS2016.0179 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 46/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna en markreservation till Lorentzon Mossagården AB - 

under bildande, för del av Mossagården och kv Städet. 

Villkor 

Skövde kommun reserverar ett område för Lorentzon Mossagården AB - under bildande, för 

bostadsbebyggelse av ca 200 bostäder i flerbostadshus enligt förslag till detaljplan för 

Mossagården och kv Städet. Ungefärligt område redovisas med gul avgränsning på 

kartillustrationen.  

 

Utifrån planprogrammet och tillkommande utredningar anges nedan huvuddrag för 

detaljplanens innehåll och placering av bebyggelsen: Högre bostadshus placerade längs 

Gustav Adolfs gata samt Rådmansgatan i syfte att skapa bullerfria bostadsgårdar samt för att 

stärka gaturummet. Bebyggelsen mot parken i söder kan vara något lägre för att möta 

parkens skala och för att släppa in solljus i kvarteren. Detaljplanen ska också omfatta tomt 

för förskola och ny stadsdelspark. Dessa delar ingår inte i markreservationen. 

Upprättat planprogram för del av Norrmalm sätter in området i ett större sammanhang. 

Reservationen gäller till och med 2016-12-31. 

 

Reservationen gäller vidare med förbehållet att ytterligare minst två exploatörer/byggherrar 

kommer att genomföra byggnationen. Ingen av parterna ska utföra en avsevärt större andel 

än någon av de övriga i övriga projektet. 

 

Kommunen avser att förvärva fastigheterna Städet 6 och 7 och inledande kontakter har tagits 

med berörda fastighetsägare. Markreservationen förutsätter att förvärven kan genomföras. 

Avsikten med reservationen är att exploatören för området ska kunna redovisa förslag på 

byggnation i form av ca 200 bostäder i flerbostadshus, som kommunen bedömer uppfylla 

målen för området avseende en hög exploateringsgrad. 

 

Ett tätt samarbete ska ske med kommunens Sektor samhällsbyggnad för att integrationen av 

bostäder, förskola och stadsdelspark ska optimeras och ett parallellt detaljplanearbete 

säkerställer planprogrammets intensioner. 

 

Bolaget har automatiskt förtur att teckna markanvisningsavtal alternativt köpekontrakt efter 

reservationstidens utgång. Kommunen förbehåller sig rätten att återta området om bolaget 

inte har presenterat en godkänd lösning samt redovisat intresse för området under 

reservationstiden. 

 

Bolaget kan när som helst avstå från markreservationen samt rätten att teckna markanvis-

ningsavtal alternativt köpekontrakt under reservationstiden. 
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Bakgrund 

Arne Lorentzon AB har skickat in en ansökan om marktilldelning till Skövde kommun. 

Denna har inkommit till Sektor samhällsbyggnad 2015-10-02. 

Kartillustration: 

 

Handlingar som ingår i beslutet: Planprogram för del av Norrmalm 

 

Handlingar 

Markreservation för del av Mossagården och kv Städet 

 

Delges 

Arne Lorentzon AB                              
Sektor Samhällsbyggnad 
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KSAU § 47/16  

Medborgarförslag om parkeringsplatser och enkelriktade gator vid 

Karlsgatan och Lennart Torstensons gata 
KS2015.0558 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 47/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att bifalla del av medborgarförslaget avseende att enkelrikta 

Karlsgatan och Lennart Torstensons gata vid Vasakullen och införa snedparkering mot 

parken. 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget att erbjuda boende i området boendeparkering 

och avgiftsbelägg parkeringsplatserna med hänvisning till att en större utredning om 

boendeparkering och förändring av datumzon ska genomföras innan ställning kan tas. 

Bakgrund 

Anders Wahll har i ett lämnat in ett medborgarförslag på hur parkeringssituationen för de 

boende i Vasastan kan förbättras. Förslaget innehåller två delar; fler parkeringsplatser runt 

Vasakullen genom att gator enkelriktas och snedparkering införs samt att boende ges 

möjlighet att hyra en parkeringsplats.  

Sektor samhällsbyggnad delar uppfattningen att parkeringssituationen behöver ses över för 

att om möjligt förbättras för de boende. Detta kräver dock en djupare analys innan underlag 

för att ta ställning till lämplig lösning finns tillgängligt. Däremot ställer sig sektor 

samhällsbyggnad positiva till att tillskapa fler parkeringsplatser genom att enkelrikta de två 

gatorna som föreslås och anvisa snedparkering. 

 

Föreslagna delar av Karlsgatan och Lennart Torstensons gata som enkelriktas och förses med snedparkering. 
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Bakgrund 

Anders Wahll har lämnat in ett medborgarförslag som syftar till att öka tillgängligheten på 

parkeringsplatser i Vasastan genom att Karlsgatan enkelriktas mellan Vasagatan och Lennart 

Torstensons gata samt att Lennart Torstensons gata enkelriktas mellan Karlsgatan och 

Torgilsgatan. På så sätt kan antalet parkeringsplatser utökas genom att utrymme finns för 

snedparkering på sidan som vetter mot parken. Wahll föreslår vidare att boende i området 

får betala för en parkeringsplats på gatan och att ej "uthyrda" platser avgiftsbeläggs. 

 

Parkeringssituationen i Vasastan är ansträngd i och med att det är så nära till centrum, vilket 

medför att många som arbetar i stadskärnan parkerar på gatorna i Vasastan under dagarna.  

Med anledning av detta finns det behov av att se över hela systemet för att styra parkering. 

Det system som väljs ska både göra det möjligt för de som bor i området att hitta en 

parkeringsplats i närheten av bostaden, men även fungera för gatudriften då särskilt 

vinterväghållningen måste beaktas.  

Det finns olika varianter som kan bli aktuella, men någon form av boendeparkering 

tillsammans med att datumparkering tas bort och ersätts med anvisad parkering med 

städdagar är en modell som tillämpas i flera städer med liknande parkeringstryck. Kopplat 

till detta bör även taxezonen utökas så att det inte längre är gratis att stå på gatorna i 

närheten av centrum. Detta kräver en relativt omfattande analys av vilka konsekvenser som 

kan uppstå, så det är inte lämpligt att fatta beslut denna typ av åtgärder innan utredningen är 

klar. Kommunfullmäktige är den politiska instans som kan besluta om taxeförändringar. 

När det gäller möjligheten att skapa fler platser kring Vasakullen genom att enkelrikta gator 

ställer sig sektor samhällsbyggnad positiva till förslaget. I grunden är enkelriktning av gator 

ett relativt stort ingrepp i en stads struktur, vilket inte kan tillämpas generellt. Just på den här 

platsen kan det dock fungera på ett bra sätt. De fysiska åtgärder som krävs kan utföras med 

befintliga medel för gatureinvestering.  

Handlingar 

Medborgarförslag om parkeringsplatser och enkelriktade gator vid Karlsgatan 

och Lennart Torstensons gata 

 

Delges 

Sektor samhällsbyggnad                               
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KSAU § 48/16  

Utveckling av Billingen - en framtidssatsning för Skövde 

KS2016.0113 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 48/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna avsiktsförklaring 

mellan Skövde kommun och Host Billingehus i Skövde AB samt Tribe Hotel Billingehus 

AB enligt förslag.  

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avsätta 150 miljoner kronor 

under åren 2017-2019 i Billingens fritidsområde. Investeringarna i området ska ske med 

utgångspunkt i avsiktsförklaringen vilket bland annat innebär förvärv av Blå hallen samt 

friluftsbad med tillhörande markområde om cirka 30 350m2 samt: 

 

 Renovering av utomhusbad  

 Utbyggnad av Billingebacken inklusive stollift  

 Utbyggnad av konstsnöspår  

 Tillskapande av Vasaloppscenter  

 

Projekteringsstart för samtliga punkter ovan ska ske under tredje kvartalet 2016.  

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige ge kommunstyrelsen i uppdrag att fullfölja 

avsikterna i avsiktsförklaringen och ingå samarbetsavtal, överlåtelseavtal samt driftsavtal.  

 

Förvärv av Blå hallen och friluftsbad med tillhörande markområde ska regleras 

likvidmässigt enligt den betalningsmodell som anges i avsiktsförklaringen vilket innebär att 

kommunens betalning av köpeskillingen för förvärvet ska ske kontant med 5 miljoner 

kronor vid förvärvsavtalets undertecknande, 5 miljoner kronor per tillträdesdagen och 

resterande belopp 35 miljoner kronor genom upprättad säljarrevers. Betalning enligt 

reversen ska ske med 15 miljoner kronor vid byggstart av ny kongresshall och resterande 20 

miljoner kronor vid godkänd slutbesiktning.  

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 

förutsättningar för Blå hallens användningsområde. Utredningen ska belysa olika alternativa 

möjligheter kopplat till områdets utveckling och som stärker olika verksamhetsområden. 

Uppdraget ska redovisas senast 31 oktober 2016. 

 

Yrkanden 

Leif Walterum (C) och Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till beredningens förslag till 

beslut. 

 

Deltar ej i beslut 

Marie Ekman (S) och Johan Ask (S) deltar ej i beslutet 
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Bakgrund 

 

Syfte 

Syftet med satsningen är att möjliggöra en långsiktig utveckling och förbättring av 

Billingens fritidsområde och varumärket Billingen. Ambitionen är att skapa ett fritidsområde 

som blir ett av södra och västra Sveriges mest besökta område och som ligger in linje med 

programförklaringens uttalade målbild. Förväntningarna är att åstadkomma en ökad 

besöksnäring i kommunen vilket skulle gynna centrumutvecklingen och övrig handel. En 

utveckling av området kommer även kommuninvånarna till del. 

 

För att nå målbilden om Billingens utveckling är investeringar av olika slag nödvändiga. 

Bland annat krävs en breddad och förlängd Billingebacke med stollift, som ger möjlighet till 

skidsport på vintern och downhillcykling under barmarkssäsongen. Man behöver också 

bygga ut dagens skidspårsystem samt spår för mountainbike (MTB). Med en långsiktig 

målsättning att det ska finnas snögaranti för längdskidåkning under vintermånaderna krävs 

ett modernt och automatiserat konstsnösystem. 

 

Billingens fritidsområde är sedan 2012 ett certifierat Vasaloppscenter. Utnämningen är en 

kvalitetssäkring för anläggningar med en medveten satsning på någon av Vasaloppets tre 

discipliner; skidåkning, löpning och cykel. Ett Vasaloppscenter måste kunna erbjuda goda 

träningsmöjligheter, kunskap och kompetens kring de olika sporterna samt tillgång till bra 

boende och bra mat. Utnämningen kräver investering i form av ett centra i området med 

omklädningsrum, samlingsrum, vallabod och servicerum för cyklar.  

 

I dokumentet ”Billingens historia och vision för framtiden” beskrivs hur idén om Billingens 

fritidsområde vuxit fram och hur området har förändrats genom åren. Där uttrycks även 

framtidens målbild samt dess koppling till Vision Skövde 2025.  

 

Se bilaga 1. ”Billingens historia och vision för framtiden” 

 

Förutsättningar 

Billingens fritidsområde ägs av såväl privata fastighetsägare som kommunen. En långsiktig 

utveckling av området är därmed beroende av en medverkan av såväl kommunen som 

privata fastighetsägare.  

 

Avsiktsförklaring  

Syftet med avsiktsförklaringen är att möjliggöra en utveckling och förbättring av 

fritidsområdet och Billingehus samt att skapa en av landets bästa mötesplatser genom bl.a. 

uppförandet av en ny kongresshall. Därmed skapas det förutsättningar att fritidsområdet och 

Billingehus kan bli ett av södra och västra Sveriges mest besökta område. Skövde kommun 

tillsammans med Host Billingehus i Skövde AB och Tribe Hotel Billingehus Skövde AB 

skapar förutsättningar att få en bättre turism- och besöksnäring i kommunen vilket kommer 

att gynna näringslivet i Skövde och på så sätt utveckla Skövde och dess handel, restauranger 

och hotell. Genom samverkan mellan den offentliga och privata sektorn i Skövde är målet 

att skapa förutsättningar att få en så god effekt och tillgänglighet som möjligt på satsning för 

rekreation, fritid och näringsliv.  
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I syfte att genomföra den gemensamma satsningen har Host Billingehus i Skövde AB för 

avsikt att investera cirka 200 miljoner kronor. En ny kongresshall ska byggas i anslutning till 

hotellanläggningen med plats för ca 1 200 deltagare, den befintliga hotellanläggningen ska 

renoveras samt cirka 100 nya hotellrum ska byggas. 

Vidare har kommunen i syfte att genomföra den gemensamma satsningen för avsikt att 

investera cirka 150 miljoner kronor i fritidsområdet. 

 

Se bilaga 2. ”Avsiktsförklaring mellan Skövde kommun och Host Billingehus i Skövde 

AB/Tribe Hotel Billingehus AB” 

 

Rättsutlåtande 

Professor i förvaltningsrätt Olle Lundin, Uppsala universitet, belyser de rättsliga 

frågeställningarna kopplat till avsiktsförklaringen genom ett rättsutlåtande. Yttrandet 

beskriver förhållandet till kommunallagen, statsstödsregler osv.   

Slutsatsen i utlåtandet är att det finns flera olika rättsliga argument för att den aktuella 

fastighetsaffären inte utgör otillåtet stöd i rättslig mening, varken från ett kommunalrättsligt- 

eller EU-rättsligt perspektiv. I rättsutlåtandets analysdel sammanfattas vidare att det finns 

inget som tyder på att ett genomförande av planen skulle vara problematisk ur ett rättsligt 

perspektiv.  Olle Lundins avslutande bedömning är att genomförande av planen att utveckla 

Billingen och Billingehus, enligt avsiktsförklaringen, inte strider mot kommunallagen eller 

annan lagstiftning. 

 

Se bilaga 3. ”Rättsutlåtande avsiktsförklaring – Olle Lundin” 

 

Samhällsekonomi och nyttoeffekter  

En utredning har genomförts kring frågan om vilka lokal- och regionalekonomiska effekter 

som kan uppstå om en satsning på Billingen genomförs. Utredning är framtagen för att 

bedöma direkta och indirekta spridningseffekter av satsningen med hjälp av gängse 

regionalekonomiska prognosmodeller kompletterat av kvalitativa resonemang kring 

regionalekonomisk utveckling och tillväxt. Utredningen visar att sammantaget bedöms de 

regionalekonomiska effekterna samt regionens ökade skatteintäkter väl uppväga för den 

initiala investering som kommunen åtar sig att göra. Detta tillsammans med övriga 

redovisade skäl och effekter gör det samlade förslaget lokal- och regionalekonomiskt 

motiverbart.  

 

Se bilaga 4. ”WSP – Effektberäkningar Skövde” 

 

Finansiering och driftspåverkan 

Ekonomisk driftskonsekvens av investeringen kommer att arbetas in i Strategisk plan med 

budget 2017-2019. Investeringen i området finansieras inom ramen för kommunens totala 

investeringar och eventuella behov av externfinansiering. Utifrån en investering om cirka 

150 miljoner kronor, bedöms de årliga driftkostnaderna uppgå till cirka 20 miljoner kronor 

inklusive kapitalkostnader, fastighetsdrift, personalkostnader och övriga 

verksamhetskostnader. 
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Handlingar 

Utveckling av Billingen - en framtidssatsning för Skövde 

Bilaga 1. Billingens historia och vision för framtiden 

Bilaga 2  Avsiktsförklaring Host Tribe Skövde kommun 

Bilaga 3. Rättsutlåtande avsiktsförklaring Olle Lundin 

Bilaga 4. WSP Effektberäkningar Skövde 

 

Delges 

Host Billingehus i Skövde AB 

Tribe Hotel Billingehus AB 

Sektor samhällsbyggnad 

Sektor service 

Sektor medborgare och samhällsutveckling 
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KSAU § 49/16  

Kommunstyrelsens delegationsordning 2015, revidering 
KS2014.0493 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 49/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att fastställa kommunstyrelsens delegationsordning, revidering. 

 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen antog den 12 januari 2015, § 2, delegationsordning för kommunstyrelsen. 

Därefter har kommunstyrelsen beslutat om följande förändringar som bakats in i nu 

föreslagen revidering av delegationsordningen: 

KS § 102/15 (samma delegation ges till kommundirektören som erhålls av personer i 

chefsställning i Skövde kommun),  

KS § 201/15 (beslut om att inte lämna ut handlingar med förbehåll avseende 

upphandlingshandlingar delegeras till upphandlingschefen, samt beslut om 

inackorderingstillägg delegeras till sektorssekreterare barn- och utbildningsnämnden) 

KS § 202/15 (begäran om avhysning hos Kronofogden delegeras till stadsjuristen). 

Förutom ovanstående förändringar så har förslag till revidering av delegationsordningen 

tagits fram bland annat med anledning av olika verksamhetsförändringar samt en del 

redaktionella ändringar. 

 

Inledning: tillskrivet om vidaredelegation 

   tillskrivet om delegering till kommundirektören  

   (Ks-beslut 150601) 

 

Allmänt:  tillskrivet om rätt att ansöka hos Kronofogden om avhysning  

    (Ks-beslut 151109) 

   tillägg av allmänna handlingar i samband med upphandling  

              (KS-beslut 151109) 

   tillägg av firmatecknare 

 

Ekonomi:  borttag – ekonomifrågor enligt ekonomipolicyn 

  tillskrivet i anmärkning - finanspolicy och kravpolicy 

  ändring av nummerordning för en tydligare struktur 

 

Personal:  ändring av titel 

 

Naturvårds- 

frågor: tillägg av utarrendering och upplåtelse av betesmark och jaktmark 
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Mark- och  

exploatering,  

fastigheter : tillägg av markreservation                    

  tillägg av exploateringsavtal                 

  tillägg av rivning av byggnader 

   borttag av fastighetsbildningsfrågor, yttrande 

  ändring av nummerordning för en tydligare struktur 

Person- 

transporter : borttag av inackorderingstillägg (övergår till barn- och  

                      utbildningsnämnden) (KS-beslut 151109) 

 

Handlingar 

Kommunstyrelsens delegationsordning 2015, revidering 

 

 

Delges 

Författningssamlingen                                 
Delegater 
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KSAU § 50/16  

Galor 2016-2018 
KS2016.0108 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 50/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att under år 2016 avsätta 400 000 kr ur kommunstyrelsens 

utvecklingsmedel för att medfinansiera kulturgala (300 000 kr) och näringslivsgala (100 000 

kr) arrangerade av Skövde kommun under år 2016.  

 
Kommunstyrelsen beslutar att ställa sig bakom förslaget att Skövde kommun årligen 

genomför idrottsgala och näringslivsgala samt vartannat år genomföra kulturgala.  

Finansiering av detta inarbetas i kommunstyrelsens ordinarie budget från år 2017 och framåt 

med 300 000 kr årligen för idrottsgala, 100 000 kr ytterligare för näringslivsgalan samt 

300 000 kr till kulturgalan de år denna genomförs. 

 
Alla galor medges söka sponsring. 

 

Bakgrund 
Sektorschef för sektor medborgare och samhällsutveckling fick av kommunstyrelsens 

arbetsutskott och kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att göra en kartläggning av de galor 

som arrangerats av kommunen de senaste åren och ge förslag på hur dessa galor ska 

arrangeras i fortsättningen. 

 

Kartläggningen visar att det år 2014 genomfördes tre mycket uppskattade galor med olika 

mål och syfte. De två galor som har arrangerats ett flertal gånger har haft ett stort antal 

besökare. Samtliga galor har ett berättigande även i fortsättningen. Det skulle underlätta 

avsevärt om finansieringen kan lösas med medel från kommunstyrelsen till alla galor och att 

de alla ges möjligheten att söka sponsring enligt den modell som Idrottsgalan använt. 

 

Det går att hitta effektivitet i anordnande av galorna om det finns en evenemangsgrupp som 

är samma för alla galorna, här ingår även personal från Next Skövde Destinationsutveckling 

AB. Varje gala ska dock ”ägas” av de som har huvudansvar för den. 

 

Nyligen avslutades arrangemanget kring Business Week, vars koncept är överförbart till 

flera andra inriktningar. 

 

Kultur- och fritidsnämnden behandlade ärendet 2016-03-01 (KFN § 15/16) och ställde sig 

då positiva till förslaget om galor 2016-2018. 

 

Handlingar 

Galor 2016-2018 - TU 

Analys galor 2016-2018 

Beslut KFN, 2016-03-01, Ärende 15-16, Galor 2016-2018 
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Delges 

Kultur- och fritidsnämnden                                 

Ekonomienheten 

Next Skövde Destinationsutveckling AB 

Chef Näringslivsenhet 

Chef Kultur och fritid 

Sektorschef Medborgare och samhällsutveckling 
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KSAU § 51/16  

Ansökan om kommunal borgen under byggtiden för Landsbygdsfiber 

i Skövde AB 
KS2016.0167 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 51/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att bevilja Landsbygdsfiber i Skövde 

AB kommunal borgen för bredbandsutbyggnad.  

 

Borgen omfattar 10 miljoner kronor och ges från 2016-05-10. Det gäller under byggtiden, 

dock längst 24 månader från beviljad borgen. Ett avtal upprättas när borgen ingås mellan 

borgensgivaren och borgensåtagaren. I avtalet regleras skyldigheter som Landsbygdsfiber i 

Skövde AB har gentemot Skövde kommun under den tiden den kommunala borgen gäller.  

 

Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen möjlighet att om så behövs förlänga borgen 

ytterligare 12 månader. 

 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige bemyndigade 2014-02-24 kommunstyrelsen att för Skövde kommun 

ingå borgensförbindelser till säkerhet för lån för finansiering av bredbandsutbyggnad. 

Borgensåtagandet gäller under byggtid, dock längst 24 månader, från beviljad borgen. 

Borgensåtagandet för ett projekt begränsades då enligt beslutet till fem miljoner per 

sökande. Kommunal borgen kan enligt beslut 2014-02-24  ges till ekonomisk förening eller 

annan sammanslutning av medborgare och företagare som verkar på plats i kommunen där 

utbyggnad av bredband inte är aktuellt av kommersiella aktörer på marknaden.  

 

Ansökan har inkommit från Landsbygdsfiber i Skövde AB om en borgen på 10 miljoner 

kronor. Då Landsbygdsfiber i Skövde AB:s ansökan om kommunal borgen överskrider det 

tidigare satta taket på 5 miljoner ska beslutet upp för beslut i kommunfullmäktige.  

 

Landsbygdsfiber i Skövde AB verkar i området öster om Skövde och närmare 600 hushåll 

berörs av utbyggnaden av fibernät. Landsbygdsfiber i Skövde AB har ansökt om bidrag från 

jordbruksverket på en budget som omsluter cirka 25 miljoner kronor. 60 % av summan 

räknar man med att finansiera med eget kapital från ägarna. Landsbygdsfiber i Skövde AB 

behöver nu säkra sin förmåga att betala kommande räkningar med ett byggnadskreditiv från 

en bank. Landsbygdsfiber i Skövde AB räknar med att komma igång med grävningen under 

våren 2016. 

 

Handlingar 

Ansökan om kommunal borgen under byggtiden för Landsbygdsfiber i Skövde 

AB - Bilaga 
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Delges 

Ekonomichefen 

Redovisningschefen 

Christian Johansson, Näringslivsenheten 
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KSAU § 52/16  

Verksamhetsberättelse med budgetuppföljning 2015, Strategiskt 

folkhälsoråd  
KS2016.0130 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 52/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna verksamhetsberättelse med budgetuppföljning, 

2015. 

 

Bakgrund 
Folkhälsoarbetet i Skövde kommun har under en lång period av år skett i samverkan med 

Västra Götalandsregionen. Under 2015 har stora politiska förändringar skett i såväl regionen 

som i kommunen. I kommunen har det politiska ansvaret för folkhälsofrågorna lyfts direkt 

till kommunstyrelsen med en beredning, beredningen för Medborgare och folkhälsa. I 

regionen har två nämnder blivit en, Östra hälso- och sjukvårdsnämnden (HSN). Detta 

innebär att ett nytt forum för samverkan byggts upp mellan HSN och kommunen, ett 

Strategiskt folkhälsoråd.  

 

Juni 2015 antogs ett folkhälsopolitiskt program för kommunens hela organisation. Utifrån 

detta program systematiseras och fokuseras nu arbetet under resten av mandatperioden. 

Beredningen för medborgare och folkhälsa (BMF 3/16) samt det Strategiska folkhälsorådet 

har berett Verksamhetsberättelsen med budgetuppföljning 2015 för det Strategiska 

folkhälsorådet 

 

Handlingar 

Verksamhetsberättelse med budgetuppföljning 2015, Strategiskt folkhälsoråd  

 

Delges 

Beredningen Medborgare och folkhälsa                                  
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KSAU § 53/16  

Verksamhetsberättelse Stiftelsen Binnebergs Tingshus 2015 
KS2016.0148 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 53/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att Stiftelsen Binnebergs Tingshus Årsredovisning 2015 med 

revisionsberättelse läggs till handlingarna utan synpunkter. 

 

Deltar ej i beslut 

Johan Ask (S) deltar ej i beslutet. 

 

Bakgrund 

Styrelsen för Stiftelsen Binnebergs Tingshus har överlämnat Årsredovisning 2015 

innehållande verksamhetsberättelse, resultat- och balansräkning samt revisionsberättelse. 

 

Handlingar 

Verksamhetsberättelse Stiftelsen Binnebergs Tingshus 2015 

 

 

Delges 

Stiftelsen Binnebergs 

Tingshus         
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KSAU § 54/16  

Årsredovisning 2015 Skövde Stadshus AB 
KS2016.0166 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 54/16 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna Skövde Stadshus AB:s 

årsredovisning för år 2015 och ställer sig bakom att bolagstämman beviljar styrelsen 

ansvarsfrihet och att uppkommen vinst disponeras enligt styrelsens förslag. 

 

Bakgrund 

Skövde Stadshus AB har inkommit med årsredovisning för år 2015. Revisorerna tillstyrker 

ansvarsfrihet. 

 

Handlingar 

Årsredovisning 2015 Skövde Stadshus AB 

 

Delges 

Skövde Stadshus AB                                 
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KSAU § 55/16  

Skövde kommuns årsredovisning 2015 
KS2015.0545 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 55/16 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisningen. 

Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningen till kommunfullmäktige och 

revisorerna. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen ska enligt Kommunallagen (1991:900) 8 kap 17§ överlämna årsredo-

visningen till kommunfullmäktige och till revisorerna senast den 15 april året efter det år 

som redovisningen avser. Årsredovisningen för Skövde kommun innehåller en redogörelse 

för utfallet av verksamheten, hur den har finansierats samt den ekonomiska ställningen vid 

räkenskapsårets slut. Årsredovisningen omfattar även en redovisning av kommunkoncernen 

och miljö- och personalredovisningar. 

Skövde kommun redovisar ett positivt resultat för år 2015 på 77,9 miljoner kronor, vilket är 

52,8 miljoner kronor högre än budgeterat. Det starka resultatet förklaras bland annat av 

övergång till komponentavskrivning som påverkar resultatet positivt med 52 miljoner kr. 

Dessutom redovisar nämnderna sammantaget ett överskott på 32,1 miljoner kronor 

(korrigerat för komponentavskrivningar och demografipeng) samt de taxefinansierade 

verksamheterna ett underskott om 4,3 miljoner kronor.  Andra större händelser under 2015 

är en nedskrivning av aktieinnehavet för Skövde Biogas AB med 40 miljoner kronor, en 

partiell pensionsinlösen om 25 miljoner kronor samt att vi fått återbetalning av AFA 

pensionspremier på 21 miljoner kr.  

 

Reservering till resultatutjämningsreserv (RUR) är möjligt med 50,7 miljoner kronor. För att 

kunna göra en reservering till RUR måste resultatet överstiga en procent av skatter och 

generella statsbidrag. Med årets resultat menas det lägsta av årets resultat och årets resultat 

efter balanskravsjusteringen. Balanskravsresultatet under 2015 var positivt och ytterligare 

50,7 miljoner har kunnat reserveras. Den ackumulerade reservationen till RUR 151231 

uppgår till 265,2 miljoner kronor.  Under 2015 har Skövde kommun gjort investeringar för 

456 miljoner kronor. Stora investeringar har bland annat gjorts i förskole- och skollokaler, 

kök, gruppbostäder och infrastruktur. 

 

Skövde kommunkoncern redovisar ett positivt resultat på 151,5 miljoner kronor för 2015. 

 

Av de åtta strategiska målen som kommunfullmäktige beslutat om bedöms fyra som 

uppfyllda vid mandatperiodens slut, tre som delvis uppfyllda, och ett som ej uppfyllt. 

 

Handlingar 

Skövde kommuns årsredovisning 2015 
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KSAU § 56/16  

Avsiktsförklaring med Tibro kommun om gymnasiesamarbete 
 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-23 56/16 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att underteckna avsiktsförklaring mellan Skövde 

kommun och Tibro kommun i anslutning till avvecklingen av Fågelviksgymnasiet i Tibro. 

 

Bakgrund 

Tibro kommun har inlett en process med att under mars månad besluta om en avveckling av 

Fågelviksgymnasiet.  

 

I samband med detta tecknar Skövde kommun och Tibro kommun en avsiktsförklaring där 

intentionen är en ökad samverkan mellan kommunerna avseende gymnasieutbildning. 

 

Kommunerna kommer utifrån avsiktsförklaringen att upprätta ett tidsbegränsat måldoku-

ment som fortlöpande kompletteras med ytterligare specifika samverkansavtal utifrån 

identifierade områden. 

 

Från och med 1 april kommer även Skövde kommun att anpassa sin organisation i så hög 

grad som möjligt för att kunna ta emot elever från Tibro, Hjo och Karlsborg i åk 9,  

som valt Fågelviksgymnasiet, utifrån att de måste ändra sitt gymnasieval under 

omvalsperioden 15 april - 15 maj efter beslut i Utbildning Skaraborg.  

  

 

Handlingar 

Avsiktsförklaring mellan Tibro kommun och Skövde kommun  

 

Delges 

Sektor barn- och utbildning 

Tibro kommun 
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Information 
 

KSAU uttrycker gemensamt glädjen över utmärkelsen till Arena Skövde som Sveriges bästa 

äventyrsbad, ännu ett år! 

 

Ulla-Britt Hagström (L)  

Pensionärsrådet studiebesök på Arena Skövde 

Deltagit i Skol- och utbildningskonferens i Skövde med fokus yrkesutbildning 

Arrangemang med Svenskt Näringsliv om förutsättningar för jobbskapande 

 

Leif Walterum (C) 

Tillväxtdag i Skaraborg, uppskattad av besökarna 

Dialog med Trafikverket 

Träff i Stockholm om Hållbar upphandling 

Länsstyrelsens Migrationsdag ”Sverige tillsammans”, arrangemang i Skövde 

 

Johan Ask (S)  

Direktionsmöte med AÖS 

 

Marie Ekman (S) 

UF-mässan ordnade frukostmässa, ett mycket bra arrangemang 

Spadtag för förskolan i Tidan 

Skaraborgs kommunalförbund har genomfört en konferens med aktuella diskussioner 

 

Katarina Jonsson (M)  

Länsstyrelsens Migrationsdag ”Sverige tillsammans”, arrangemang i Skövde 

STCC i Skövde (1 maj) kommer att sändas i SVT 1  

Business Arena i Göteborg, några deltar från Skövde kommun 

 


